
 
Brugerrådet for Nivå havn 
 
Møde nr. 18, torsdag den 16. januar 2025 kl. 18:30 hos Nivå Tursejlere 
 
Deltagere: Anders Kabel, Anne-Mette Ilsøe Mikkelsen, Christian Illum Gadegaard, Gorm Helles, Kay Henning 
Hansen, Michael Holm, Stig Sprange og Thomas Ohm  
Afbud: Claus Corneliussen og Frank Leander 
 
Referat: 
 
1. Dagsorden og referat 

• Kay Henning Hansen blev budt velkommen som ny repræsentant for NFFF. 

• Dagsordenforslaget blev vedtaget. 

• Det blev aftalt, at indsigelser mod referater fremsendes til Anders inden 8 dage efter at de er ud-
sendt, hvorefter Christian lægger dem på havnens web-sted. 

 
2.  Nyt fra forvaltningen  

• Anne-Mette udtrykte en tak til Brugerrådet for et godt og konstruktivt samarbejde, som har ført 
frem til en pragmatisk løsning, som er til at leve med for klubberne på havnen. Spørgsmålet om der 
kan opstilles en midlertidig pavillon til ergometerroning forventes afklaret i løbet af marts. 

• Anne-Mette anerkendte Brugerrådets behov for at komme i gang med udarbejdelsen af en ny lokal-
plan for havnen, så der kan komme et plangrundlag, der muliggør en dialog med mulige fonde mv., 
der vil kunne bidrage til realiseringen af mere tidssvarende løsninger på klubbernes udfordringer 
med faciliteter på længere sigt. Der var enighed om, at Brugerrådet bør have en central rolle i dette 
arbejde. 

• Anne-Mette deltager gerne i bestyrelses- og medlemsmøder, hvis klubberne ønsker en direkte dia-
log mellem forvaltningen og klubbernes medlemmer om sambrug af foreningshuse. 

• Anne-Mette og Christian orienterede om det første ”Åbent havnekontor” arrangement. Det var ikke 
forløbet helt efter planen, idet mange af de fremmødte havde forventninger om en art ”stormøde” 
om havnetakster. Der var dog også kommet adskillige gode ideer til forbedring af havnens funktion, 
som havnekontoret nu vil arbejde videre med. Havnekontoret vil derfor fortsætte md ordningen. 

• Anne-Mette vil snarest melde en dagsorden og et klokkeslæt ud for det varslede dialogmøde man-
dag den 10. marts 2025. Anne-Mette efterlyste forslag til emner til dialogmødet fra Brugerrådet se-
nest 1. februar. 

 
3.  Nyt fra havnefogeden 

• Christian fortalte, at det havde været en lidt stille periode som følge af ferie og afspadsering, udsen-
delse af opkrævninger til bådpladslejere, tilpasning af IT-system mv. 

• Som led i servicebygning-projektet opstilles der nogle små bad- og toiletvogne ved NB hhv. ved 
NFFF, som også kan benyttes af klubbernes medlemmer. Christian oplyste, at årsagen til at den tidli-
gere servicebygning blev kasseret var, at der var råd i gulv og vægge som følge af rørskader og opsti-
gende havvand. 

• Ingrid og Vibeke fra NB (se referatet af møde nr. 17) er i dialog med forvaltningen om mulighederne 
for at gøre havnen mere miljømæssigt bæredygtig, herunder med øget anvendelse af solenergi og 
varmepumper mv. 

• Nordsjællands Brandvæsen har overtaget servicering og tilsyn med havnens brandmateriel og 
brandmateriellet i de enkelte klubber. I forbindelse med denne overtagelse er havnens brandmate-
riel blevet gennemgået, og der er blevet opsat skilte med QR-koder til vejledninger og instruktions-
videoer. 

• Havnekontoret vil i den kommende sæson se på muligheden for holde sent åbent én dag om ugen. 



• Folk på venteliste har ønsker om at kunne se hvor de står på ventelisten fx på havnens web-sted. 
Christian oplyste at dette ikke er muligt pga. persondatareglerne, men at folk altid kan få oplysnin-
ger om deres placering på ventelisten ved henvendelse til havnekontoret. 

• Der er mange havne, der anvender det samme IT-system som Nivå Havn, så der er oprettet en bru-
gergruppe af havne under FLID, som arbejder på forbedring af systemet fx mhp at folk selv kan op-
datere deres personlige oplysninger fx hvis de får ny mailadresse, mobilnummer osv. 

• Havnekontoret har undersøgt mulighederne for et fiksere el-opkrævningssystem, men udgifterne til 
implementering og drift af et sådant vil være for høje ift. problemets omfang. Brugerrådet var der-
for enigt i havnefogedens beslutning om indtil videre at fortsætte med den nuværende ordning.  

• Der har fra nogle bådpladslejere været ønsker om kun at afregne el én gang om året. Havnefogeden 
beder Brugerrådet om en tilkendegivelse om dette forslag. 

• Havnefogeden opfordrede klubberne til at bede bådpladslejerne til større omhu med de røde og 
grønne skilte og om at give havnekontoret besked, hvis de er væk fra havnen i længere tid, sådan at 
mulighederne for at få gæstesejlere ind i havnen optimeres. 

• Havnekontoret arbejder på opstilling af beholdere til diesel og ”sump-vand” i miljøstationen, så der 
ikke kommer andet and spildolie i oliebeholderen. Havnefogeden opfordrede alle til at være op-
mærksomme på eventuelt oliespild i havnen – oliespild skal straks meddeles havnekontoret. 

• Brugen af havnens kraner blev drøftet og havnefogeden præciserede de gældende regler: 
- Personløft med mastekranen er strengt forbudt. 
- Mastekranen er til fri afbenyttelse og må løfte max. 500 kg. Af forsikringsmæssige grunde må 

havnekontorets personale ikke betjene/hjælpe ved mastekranen når privat person benytter 
denne. 

- Den store kran må kun betjenes af havnekontorets medarbejdere med krancertifikat. Kranen 
må løfte max. 20 t. 

 
4.  Forberedelse af dialogmødet med FIU 

• Emner som kunne være relevante at drøfte på dialogmødet den 10. marts 2025 med fritids- og 
idræts-udvalget blev drøftet.  

• Anders laver udkast til mail til Anne-Mette, som brugerrådets medlemmer giver en hurtig tilbage-
melding på, hvorefter Stig og Anders færdiggør og sender Brugerrådets forslag til emner til Anne-
Mette. 

 
5.  Eventuelt 

• Ikke noget at referere. 
 

6.  Næste møde 

• Næste møde afholdes torsdag den 27. marts kl. 18:30 i NB Loungen. 
 
Referent: Anders Kabel – rev. 17. januar 2025 
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 


